

# PostgreSQL Europe General Assembly 2022

Association PostgreSQL Europe 13 rue du Square Carpeaux 75018 PARIS

## Meeting attendees

Name	Nickname
Alexander Kukushkin	cyberdem0n
Alexander Sosna	sosna
Andreas Scherbaum	ads
Balázs Bárány	balazsb
Boriss Mejias	bmejias
Chris Ellis	intrbiz
Christoph Moench-Tegeeder	chrmoenchtegeeder
Daniel Gustafsson	d_gustafsson
Daniel Westermann	sukhadukham
Dave Page	dpage
DAVE PITTS	dgapitts
Eric Veldhuyzen	ericv
Federico Campoli	rotellaro
Gunnar "Nick" Bluth	bluthg
Harald Armin Massa	ghum
Ilaria Battiston	ila
Ilya Kosmodemiansky	hydrobiont
Jean-Christophe ARNU	jc.arnu
Jimmy Angelakos	vyruss
Julia Gugel	juliagugel
Julian Markwort	markwort
Karen Jex	karenjex
Lætitia Avrot	arkhena

Magnus Hagander	mha
Marco Nenciarini	mnencia
Martijn Wallet	mwallet
Matthias van de Meent	mmeent
Matthijs van der Vleuten	zr40
Michael Christofides	michristofides
Michael Kefeder	kfed
Michał Matecki	mithnae
Pavlo Golub	pasha_golub
Ricardo Pinto	rjampinto
Robert Ivens	possible
Stefan Fercot	stefan.fercot
Stefanie Janine Stölting	stefanie
Stéphane Schildknecht	sas22
Tobias Busmann	t.busmann
Tomas Vondra	fuzzycz
Tomasz Rybak	rybak
Valeria Kaplan	dataegret

The first GA which took place the 20th of December 2022 reached the quorum requirements. Therefore, the meeting could proceed and the meeting is valid.

Magnus Hagander is the president and Lætitia Avrot is the secretary of the GA meeting. The meeting starts at 21:01(Paris time), 2022-12-20, on the web system. The language is English, the report is available in English and French.

The agenda is

- Activities report from the President,
- Financial report from the Treasurer,
- Next year's activities.
- Changing our legal postal address.

# Activities report for 2021

Magnus Hagander gave a brief summary of the Activities report, adding the activities report concerned only activities in 2021.

No questions related to the activities report in 2021 were asked.

Votes for approval:

- 39 voted Yes,
- 0 voted No.

Thus, the activities report for 2021 is approved.

# Financial report for 2021

Lætitia Avrot gave a brief summary of the Financial report. It is an interim report, waiting for formal approval from accountants. The financial report only concerns the year 2021. Dave Page clarifies that “legal costs” are for lawyers, not accountants.

Tobias Bussmann asks if the 564.31€ line is for the accountants' fees. Lætitia Avrot answers it is the banking fees line, not the accountants' fees one.

Tomas Vondra asks about the relationship between both tables, as the income/expenses table says "Conferences 12,195.86€" but the table about events says "Total 31,739.19€". Lætitia Avrot explains that the event table compiles data on 2021 and 2022 while the income/expenses table is only for 2021.

Tomas Vondra asks if all the amounts are in Euros. Magnus Hagander confirms all numbers are in Euros.

Valeria Kaplan asks if we could consider selling merchandise online from [postgresql.org](https://postgresql.org). Magnus Hangander answers that we do already sell merchandise from [postgresql.eu](https://postgresql.eu) (and we're PGEU so we don't do anything with the .org site).

Jimmy Angelakos points out that the confusing part is they're mentioned as 2020 events and they have income from 2022. Lætitia Avrot explains there is a mistake in the financial report: the events are for 2022, not 2020.

Stéphane Schildknecht asks where the accountant's bill is reported in the tables. Lætitia Avrot answers that the "other" category is mainly for accountants' fees + some purchases needed by the association.

Votes for approval:

- 39 voted Yes,
- 0 voted No.

Thus, the financial report for 2021 is approved.

## 2022 activities

Magnus simply states that we have no plans for any further events in this period in 2022. He added that so far, we should have Nordic (Stockholm), Paris (Paris) and FOSDEM PGDay in 2023. The board is working very hard to complete a contract for PGConf.EU next fall, but we have not quite reached the finish line there yet.

## Any Other Business

The new address for the association is now: PostgreSQL Europe 61 rue de Lyon 75012 Paris.

Boriss Mejias asks what is the status of the litigation with Fundación Postgres. Dave Page answers that the Spanish court overturned their registrations for PostgreSQL/PostgreSQL Community trademarks. Boriss Mejias then asks if there is any open issue with Fundación Postgres. Dave Page answers the later registration for Postgres has yet to reach the court. We expect it to be overturned as well though, especially as there is now some precedence from the earlier ones. Dave Page adds that once the Spanish marks are invalidated, that automatically flows up to the EU registrations.

Daniel Gustafsson asks if Fundación will be liable to pay for our legal fees. Dave Page answers that no and we would have to sue them for that. The court in the current case will only invalidate marks.

Pavlo Golub asks where are the sources of this web client and how should we report bugs/issues/PRs. Magnus Hagander answers that the client is at <https://github.com/pgeu/pgeu-system> and the server is at <https://github.com/pgeu/pgeu-meetingserver>.

Magnus Hangander, the president

Lætitia Avrot, the treasurer

# Assemblée Générale de PostgreSQL Europe 2022

Association PostgreSQL Europe 13 rue du Square Carpeaux 75018 PARIS

## Participants

Nom	Surnom (durant la réunion)
Alexander Kukushkin	cyberdem0n
Alexander Sosna	sosna
Andreas Scherbaum	ads
Balázs Bárány	balazsb
Boriss Mejias	bmejias
Chris Ellis	intrbiz
Christoph Moench-Tegeder	chrmoenchtegeder
Daniel Gustafsson	d_gustafsson
Daniel Westermann	sukhadukham
Dave Page	dpage
DAVE PITTS	dgapitts
Eric Veldhuyzen	ericv
Federico Campoli	rotellaro
Gunnar "Nick" Bluth	bluthg
Harald Armin Massa	ghum
Ilaria Battiston	ila
Ilya Kosmodemiansky	hydrobiont
Jean-Christophe ARNU	jc.arnu
Jimmy Angelakos	vyruss
Julia Gugel	juliagugel
Julian Markwort	markwort
Karen Jex	karenjex
Lætitia Avrot	arkhena

Magnus Hagander	mha
Marco Nenciarini	mnencia
Martijn Wallet	mwallet
Matthias van de Meent	mmeent
Matthijs van der Vleuten	zr40
Michael Christofides	michristofides
Michael Kefeder	kfed
Michał Matecki	mithnae
Pavlo Golub	pasha_golub
Ricardo Pinto	rjampinto
Robert Ivens	possible
Stefan Fercot	stefan.fercot
Stefanie Janine Stölting	stefanie
Stéphane Schildknecht	sas22
Tobias Busmann	t.busmann
Tomas Vondra	fuzzycz
Tomasz Rybak	rybak
Valeria Kaplan	dataegret

La première assemblée générale extraordinaire a eu lieu le 20 décembre 2022 et le quorum y a été atteint. Ce compte-rendu correspond donc à cette assemblée générale qui est donc valide.

Magnus Hangander est le président et Lætitia Avrot est la secrétaire de la réunion. La réunion commence à 21h02, heure de Paris, le 20 décembre 2022 sur le système web de l'association. La langue de la réunion est l'anglais et le compte-rendu est disponible en anglais et en français.

À l'ordre du jour:

- rapport d'activité pour 2021,
- rapport financier pour 2021,
- activité pour 2022,
- autres informations

# Rapport d'activité pour 2021

Magnus Hagander donne un bref résumé du rapport d'activités en précisant bien qu'il ne s'agit que des activités de 2021.

Aucune question relative au rapport d'activités en 2021 n'a été posée.

Votes pour valider le rapport d'activités:

- 39 votes Oui,
- 0 vote Non.

Le rapport d'activité est donc approuvé.

# Rapport financier pour 2021

Lætitia Avrot donne un bref résumé du rapport financier. Il s'agit d'un rapport temporaire en attendant l'approbation des comptables. Le rapport financier ne concerne que l'année 2021. Dave Page clarifie que la ligne "legal costs" concerne les avocats et non les comptables.

Tobias Bussmann demande si la ligne à 564.31€ concerne les paiements versés aux comptables. Lætitia Avrot répond que cette ligne concerne les frais bancaires et non les versements aux comptables.

Tomas Vondra demande quelle relation existe entre les 2 tableaux, étant donné que la table des revenus/dépenses indique "Conferences 12,195.86€" alors que la table des événements annonce "Total 31,739.19€". Lætitia Avrot explique que la table des événements compile des données en 2021 et 2022 alors que la table des revenus et des dépenses ne concerne que 2021.

Tomas Vondra demande si les montants sont bien en Euros. Magnus Hangander confirme que tous les chiffres sont en Euros.

Valeria Kaplan demande si nous pourrions considérer vendre des goodies sur [postgresql.org](http://postgresql.org). Magnus Hangander répond que nous le faisons déjà mais depuis [postgresql.eu](http://postgresql.eu) (et nous sommes PGEU et n'avons aucun rapport avec le site .org).

Jimmy Angelakos explique que les tableaux sont confus car ils mentionnent des événements de 2020 et qu'ils ont des revenus en 2022. Lætitia Avrot répond qu'il s'agit d'une erreur dans le rapport financier: les événements concernent 2022, non 2020.

Stéphane Schildknecht demande où sont indiqués les frais de comptable dans les tableaux fournis. Lætitia Avrot répond que la ligne "other category" correspond en grande partie aux frais comptables ainsi qu'à quelques menus achats pour l'association.

Votes pour valider le rapport financier:

- 39 votes Oui,
- 0 vote Non.

Le rapport financier est donc approuvé.

## Activités 2022

Magnus indique simplement qu'il n'y a pas d'autres événements prévus en 2022. Il ajoute que pour l'instant, l'association prévoit d'avoir Nordic (Stockholm), Paris (Paris) et FOSDEM PGDay en 2023. Le bureau travaille pur finaliser le contrat pour PGConf.EU à l'automne prochain, mais nous n'y sommes pas encore.

## Autres informations

La nouvelle adresse de l'association est: PostgreSQL Europe 61 rue de Lyon 75012 Paris.

Boriss Mejias demande où en est l'action en justice contre Fundación Postgres. Dave Page répond que la cour espagnole a annulé leur enregistrement des marques déposées PostgreSQL/PostgreSQL Community. Boriss Mejias demande ensuite s'il y a encore des actions en cours. Dave Page répond que le dernier enregistrement de la marque déposée Postgres n'a pas encore été jugé. Nous espérons qu'il sera également annulé, d'autant plus que l'action précédente a été jugée dans ce sens. Dave Page ajoute qu'une fois que les marques déposées sont invalidées en Espagne, l'invalidation se fait automatiquement sur les marques déposées en Europe.

Daniel Gustafsson demande si Fundación pourrait rembourser les frais de justice. Dave Page répond que non et qu'il faudrait que nous leur fassions un procès pour que ce soit le cas. La cour ne peut qu'invalider les marques déposées.

Pavlo Golub demande où sont les sources du client web et comment nous devons rapporter les bugs.issues.PRs. Magnus Hagander répond que le client est ici <https://github.com/pgeu/pgeu-system> et le serveur là <https://github.com/pgeu/pgeu-meetingserver>.

Magnus Hagander, le président

Lætitia Avrot, la trésorière